

## 財團法人台北市賽珍珠基金會 函

地 址：104 台北市中山區  
長春路 232 號 4 樓  
連絡人：張筠昀 專員  
電 話：(02)2504-8088#21  
傳 真：(02)2504-4088  
e-mail：psbf21@psbf.org.tw

受文者：長榮大學東南亞文化與產業學士學位學程

發文日期：中華民國107年4月16日

發文字號：賽字第107024號

速別：最速件

密等及解密條件或保密期限：

附件：活動簡章與報名表一份

裝

主旨：檢送本會辦理「移動·融合·自立～跨文化工作國際學術研討會」論文徵稿乙案，惠請 協助宣傳並將宣傳文稿刊登網站，請 查照。

訂

說明：

- 一、本會係立案之社會福利組織，於民國 57 年成立，長期服務新移民子女及其家庭，給予課業、教育、行為輔導及經濟上的協助，使其儘快融入台灣社會，自立自強。
- 二、宣傳文稿如下：「移動·融合·自立～跨文化工作國際學術研討會將於 9 月 15 日舉辦，論文摘要收件截止至 5 月 18 日，敬請各位學術先進不吝賜稿，論文徵稿函請至賽珍珠基金會官網查詢 <http://www.psbef.org.tw/>，或電(02)2504-8088 #21 張專員。」
- 三、檢送旨揭論文徵稿函中英文各 1 份，惠請 貴系所協助公告本研討會資訊並鼓勵所屬踴躍投稿及報名與會。

線

正本：全國各大專院校系所。

董事長 尤英夫

長榮大學 總收發



1070004383

107. 4. 2 6

# 2018 台北市賽珍珠基金會五十週年慶系列活動 移動·融合·自立～跨文化工作國際學術研討會

## 論文徵稿函

### Call for Papers

for the 2018 International Conference on Cross-Cultural Work: Migration, Inclusion, and Self-Reliance—An Event for the 50<sup>th</sup> Anniversary of the Pearl S. Buck Foundation, Taipei, Taiwan

#### 一、緣起及目的

戰亂、環境變遷均會促成人口移動，更促進社會變遷與文化融合。台北市賽珍珠基金會在地服務五十周年，特舉辦「移動·融合·自立～跨文化工作研討會」邀請國內外新移民領域之實務工作者與專家學者，共同探討如海納百川之移民社會與跨文化工作之議題，藉以回顧近五十年人口跨境移動、跨文化交流以及移民在地融合、生活自立等重要議題，希冀為新移民服務領域注入一股前進的力量！

#### I. Background and Objectives:

Population movement, which may be a result of war or environmental changes, is a force for social changes and cultural integration. In response to important issues over the past fifty years such as cross-border population movement, cross-cultural exchanges, and immigrant inclusion and self-reliance, the Pearl S. Buck Foundation, Taipei, Taiwan is organizing an International Conference on Cross-Cultural Work: Migration, Inclusion, and Self-Reliance. Practitioners and researchers home and abroad who work with immigrants are invited to come and discuss a variety of issues about immigration society and cross-cultural work. It is hoped that by reviewing important issues over the past fifty years such as population movement, cross-cultural interactions, immigrant inclusion, and self-reliance, the conference could be a driving force for the advancement of immigrant services.

#### 二、研討會主題及子議題

(一) 主題：移動·融合·自立～跨文化工作研討會。

(二) 子議題：

1. 移動：回顧近五十年人口移動，探討對族群、經濟、社會文化、政策等各層面的衝擊，以及促進社會變遷之現象。
2. 融合：探討移民融入在地生活過程之個人與家庭適應與發展、跨國婚姻關係變動、移民子女養育與教育、社區文化衝擊與融合等議題，深入瞭解移民在地化生活所面臨的各層面困境，進而探討突破各項困境之可能性與策略建議。
3. 自立：此子議題將探討新移民工作領域中，從政策面、服務面探討如何突破困境、創造機會，促進具跨文化優勢之新移民、新移民家庭與其子女展現其優勢，助其朝生活自立邁進之議題。

#### II. Theme & Topics

1. Theme: Cross-Cultural Work: Migration, Inclusion, and Self-Reliance

2. Topics:

- (1) Migration: population movement over the past fifty years, its ethnical, economic, social, cultural and/or policy impact, and how it has driven social changes
- (2) Inclusion: various aspects of challenges faced by immigrants while blending in, as well as probabilities and strategies to overcome such challenges, such as individual/family adaptation and development while blending in; changes around cross-cultural marriage; raising and educating second-generation immigrants; impact on and integration with community cultures
- (3) Self-reliance: policies and services related to the work with immigrants that may facilitate their self-reliance by helping immigrants, their families, and children overcome challenges, create opportunities, and/or showcase their cross-cultural advantages

三、主辦單位：財團法人台北市賽珍珠基金會、臺灣師範大學國際與社會科學學院共同主辦

III. Co-Organizers: The Pearl S. Buck Foundation, Taipei, Taiwan. College of International Studies and Social Sciences, National Taiwan Normal University.

#### 四、邀稿對象

- 1、全國新移民領域服務之實務工作者。
- 2、全國各大學社會工作、教育、社會學等從事新移民領域研究之教師、專家學者。
- 3、全國各大學相關領域研究生。

#### IV. Prospective Authors

1. Practitioners who work with immigrants
2. University teachers and researchers in areas such as social work, education, or sociology who study immigration-related issues
3. Post-graduate students in related academic fields.

#### 五、會議日程

107年9月15日(週六) 0900am-1800pm。

#### V. Date of Conference

09:00-18:00, Saturday, September 15, 2018

#### 六、會議地點

國立師範大學圖書館 B1 國際會議中心 (臺北市和平東路 1 段 129 號)

#### VI. Venue

Conference Hall, National Taiwan Normal University Library (B1, No.129, Sec.1, Heping East Road, Taipei City, Taiwan)

#### 七、論文徵集時程

- 1、論文摘要收件截止日期：民國 107 年 5 月 18 日 (五)。
- 2、論文摘要初審結果通知：民國 107 年 6 月 15 日 (五) 以前 email 通知。
- 3、論文全文收件截止日期：民國 107 年 9 月 05 日 (三)。

## VII. Call for Papers Schedule:

1. Abstract Submission Due: Friday, May 18, 2018
2. Abstract Acceptance Notification: by Friday, June 15, 2018 (via E-mail)
3. Full Paper Submission Due: Wednesday, September 5, 2018

## 八、論文摘要撰寫注意事項

- 1、投稿者請填妥「論文投稿報名表（附件一）」。
- 2、論文撰寫格式請參考「撰稿格式（附件二）」。
- 3、論文摘要以800-1000字為限，摘要內容須包含：
  - (1)研究動機、目的或背景說明。
  - (2)研究方法或分析策略。
  - (3)研究發現。
  - (4)結論與建議。

## VIII. Abstract Submission Guidelines

1. Please fill in the Submission Form (Appendix I).
2. Please follow the Format Guidelines (Appendix II) when writing your abstract.
3. Please limit your abstract to 800-1000 words, and include your
  - (1) research motivation, purposes, or background information;
  - (2) research methods or analysis methodology;
  - (3) research findings;
  - (4) conclusions and suggestions.

## 九、論文撰寫相關事宜

- 1、所有表件與論文請以 e-mail 傳送 (word、pdf 檔各一份)。
- 2、論文摘要由籌備委員會審查通過後，於民國 107 年 6 月 15 日 (五) 前個別通知。
- 3、論文發表名單尚未確認前，主辦單位保留同意論文發表與否之權利。
- 4、會議論文於會後聘請相關領域二位學者專家匿名評審通過後出版。
- 5、獲錄取之論文發表者，請填妥「論文集著作權同意書 (附件三)」，裨益後續出版工作完成。

## IX. Paper Submission Guidelines

1. Please send your paper and all relevant documents via e-mail (with one copy in MS-Word format and one in PDF).
2. The abstract will be reviewed by our committee members. Notification of acceptance will be sent individually by Friday, June 15, 2018.
3. Before the list of presenters is confirmed, the organizer reserves the right to decide whether a paper is accepted for presentation.
4. Conference papers will be published after they're anonymously reviewed and approved post-conference by two reviewers with expertise in relevant fields
5. Authors whose paper is accepted for presentation are requested to sign the Copyright License Agreement (Appendix III), which authorizes the publication of the accepted paper.

#### 十、發表注意事項：

- 1、研究倫理：發表者如有違反研究倫理之情事，本會將保留最終發表權利。
- 2、全文繳交期限：獲錄取之口頭發表，需於107/09/05（三）17:00前繳交全文電子檔。逾期者視同棄權，不排入議程。
- 3、獲錄取之發表者，將於會後提供發表證明、口頭發表之出席費及申請社工師繼續教育積分。
- 4、論文審查方式：採雙向匿名審查，本會並保留最終審查權利。

#### X. Presenter Information

1. Research Ethics: If a submission is found to have violated research ethics, the organizer reserves the right to decide whether it is accepted for presentation
2. Full Paper Submission: Authors who are accepted for oral presentation must submit a soft copy of the full paper for the oral presentation by 17:00, September 5, 2018. Failure to meet the deadline will result in an automatic withdrawal of your paper for presentation.
3. After the conference, presenters of accepted papers will receive a certificate of presentation and an honorarium, and may also apply for continued education credits for social workers.
4. The review process will be double-blind. The organizer reserves the right to make the final decision on the acceptance of submissions.

#### 十一、稿件收發聯繫人

收件人：張專員

電話：(02)2504-8088#21

電子信箱：[psbf21@psbf.org.tw](mailto:psbf21@psbf.org.tw)

#### XI. Contact for Submission

Contact: Ms. Chang

Phone Number: +886-2-2504-8088 ext.21

E-mail: [psbf21@psbf.org.tw](mailto:psbf21@psbf.org.tw)

2018 台北市賽珍珠基金會五十週年慶系列活動  
 移動·融合·自立~跨文化工作國際學術研討會

論文投稿報名表

Submission Form

for the 2018 International Conference on Cross-Cultural Work: Migration, Inclusion, and Self-Reliance—An Event for the 50th Anniversary of the Pearl S. Buck Foundation, Taipei, Taiwan

論文題目 Title of Paper				
作者 Author	姓名 Name		最高學歷 Education Level	
	任職單位 Organization		職稱 Job Title	
	電話 Phone		傳真 Fax	
	聯絡地址 Correspondence Address			
	E-mail E-mail			
論文綱目 Outline of Paper				

<p>論文摘要 (1,000 字內) Abstract (no more than 1,000 words)</p>	
<p>關鍵詞 Key Words</p>	
<p>備註 Notes</p>	<p>1、論文投稿報名表請於民國 107 年 5 月 18 日前，E-mail 至： <a href="mailto:psbf21@psbf.org.tw">psbf21@psbf.org.tw</a> 張專員。</p> <p>2、電子郵件主旨請註明「移動・融合・自立～跨文化工作國際學術研討會投稿」。多位作者時，僅列主要作者。</p> <p>1. Please e-mail the Submission Form to Ms. Chang at <a href="mailto:psbf21@psbf.org.tw">psbf21@psbf.org.tw</a> before May 18, 2018.</p> <p>2. Please specify in the subject line that the e-mail is “Submission for the International Conference on Cross-Cultural Work: Migration, Inclusion, and Self-Reliance”. Only list the first author when there is more than one author.</p>

2018 台北市賽珍珠基金會五十週年慶系列活動  
移動·融合·自立~跨文化工作國際學術研討會

撰稿格式

Format Guidelines

for the 2018 International Conference on Cross-Cultural Work: Migration, Inclusion, and Self-Reliance—An Event for the 50th Anniversary of the Pearl S. Buck Foundation, Taipei, Taiwan

一、論文字數以一萬字左右為原則。

1. The target length for submissions is 10,000 words.

二、論文請用 Word 文書處理系統編輯，如有難字需用造字，請附加圖檔。

2. Please edit your submission in MS-Word format. Please use embedded images for rare symbols/characters.

三、論文撰稿格式：

3. Submission Format

1、論文以 A4 橫式書寫規格編輯，上下邊界皆為 2 公分，左右邊界皆為 2 公分。

(1) Submissions must be in horizontal writing. Please leave margins of 2cm at the top, bottom, right, and left of every page.

2、封面及各級標題為標楷體。題目以 14 號、粗體、置中為原則；內文 12 號字、標楷體、1.5 倍行高。

(2) Cover and Headings: Times New Roman. Title: centered, bold, Times New Roman, 14 point. Text: Times New Roman, 12 point, 1.5 spacing.

3、頁碼請以半形之阿拉伯數字標於頁底中央。

(3) Pagination: Number all pages with centered, half-width Arabic numerals on the bottom of each page.

4、論文各章節標題序號為：壹、一、(一)、1、(1) 等，封面論文題目與作者、摘要之間，以及各章節之間，皆留一行空間，以收醒目之效。



(4) Use the following numbering style for your headings and subheadings: I. A. 1. a) (1) (a) (i). Please leave a blank line between the sections for the title, name of author(s), and abstract, and also between chapters.

四、本研討會不負責來稿內容之著作權問題，來稿請勿發生侵害第三人權利之情事，如有抄襲、重製或侵害等情形發生時，概由投稿者負擔法律責任，與本研討會無關。

4. The conference is not liable for **copyright infringement by submissions**. Please make sure your submission does not infringe the rights of any third party. It is the submitter—not the conference—that shall be held liable for plagiarism, reproduction, or infringement.

《移動·融合·自立～跨文化工作國際學術研討會》

論文集著作授權同意書

Copyright License Agreement

for the 2018 International Conference on Cross-Cultural Work: Migration, Inclusion, and Self-Reliance—an Event for the 50th Anniversary of the Pearl S. Buck Foundation, Taipei, Taiwan

論文名稱

中文：\_\_\_\_\_

(以下稱「本論文」)

Title of the paper:

\_\_\_\_\_ (hereinafter referred to as the Paper)

一、若本論文經《移動·融合·自立～跨文化工作國際學術研討會》接受刊登，作者同意非專屬授權予出版單位《移動·融合·自立～跨文化工作國際學術研討會》之主辦單位「台團法人台北市賽珍珠基金會」做下述利用：

1. 以紙本或數位方式出版，或集結成專書方式出版。
2. 進行數位化典藏、重製、透過網路公開傳輸、授權用戶下載、列印、瀏覽等資料庫銷售或提供服務之行為。
3. 再授權國家圖書館或其他資料庫業者將本論文納入資料庫中提供服務。
4. 為符合各資料庫之系統需求，並得進行格式之變更。

1. If the paper is accepted by the International Conference on Cross-Cultural Work: Migration, Inclusion, and Self-Reliance (hereinafter referred to as the Conference), the Author(s) hereby grants a non-exclusive license to the organizer of the Conference, i.e. the Pearl S. Buck Foundation, Taipei, Taiwan (hereinafter referred to as the Publisher), to:

- (1) publish the paper in print and/or digital format, or publish it in a collection(s) of papers;
- (2) digitally archive, reproduce, transmitted publicly online, or authorize users to download, print, browse as part of the sales or services provided by a database;
- (3) sublicense the National Central Library or other database providers to include the Paper in their database for the purpose of service providing;
- (4) change the format of the Paper to make it compatible with requirements of database systems.

二、作者同意出版單位得依其決定，以無償之方式再授權予國家圖書館或其他資料庫業者。

2. The Author(s) agrees that the Publisher may in its sole discretion grant a sublicense free-of-charge to the National Central Library or other database providers.
- 三、本授權同意書為非專屬授權，作者仍擁有上述著作之著作權。作者擔保本論文係作者之原創性著作，有權為本同意書之各項授權，且授權著作未侵害任何第三人之智慧財產權
3. The license granted under this Agreement is a non-exclusive license, and the copyright of the Paper still remains with the Author(s) after the execution of this Agreement. The Author(s) warrants that the paper is his/her original work, and has the right to grant all kinds of licenses hereinabove without any infringement of intellectual property rights of any third party.
- 四、如本論文有超過一位作者，各作者皆須簽署並執行此同意書，並請於下方提供所有作者（亦即立授權書人）之資料。
4. Where the Paper has more than one Author, all Authors shall sign and execute this Agreement. Please also provide the information of all Authors, i.e. Licensors, in the following section.

此致

《移動·融合·自立～跨文化工作國際學術研討會》主辦單位「財團法人台北市賽珍珠基金會」

Licensee: The Pearl S. Buck Foundation, Taipei, Taiwan, organizer of the International Conference on Cross-Cultural Work: Migration, Inclusion, and Self-Reliance

立授權書人（作者）：\_\_\_\_\_（簽章）

Name of Licensor (Author): \_\_\_\_\_ (printed)

身分證字號：\_\_\_\_\_

ID Number: \_\_\_\_\_

戶籍地址：\_\_\_\_\_

Permanent Address \_\_\_\_\_

聯絡電話：\_\_\_\_\_

Phone Number: \_\_\_\_\_

E-mail: \_\_\_\_\_

中 華 民 國 年 月 日

Signed by (all authors): \_\_\_\_\_

Date of Signing: \_\_\_\_\_